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Nr 6/70 (czerwiec) 2015 

 
Polskie Towarzystwo Turystyczno-Krajoznawcze 
Oddziağ ĂSudety Zachodnieò Jelenia G·ra 

Komisja Krajoznawcza 

 

CƻǘƻΥ !ƴƴŀ ¢ťŎȊŀ 

 

Wprowadzenie 

W czerwcowym Informatorze Krajoznawczym zamieszczam relacje z kilu, moim 

ȊŘŀƴƛŜƳΣ ōŀǊŘȊƻ ǿŀȍƴȅŎƘ ƛƳǇǊŜȊΦ Najciekawsza z nich to kolejne sympozjum 

popularno-naukowe zorganizowane przez RPK w Bukowcu. Tym razem tematem 

ǎǇƻǘƪŀƴƛŀ ōȅƱŀ |ƴƛŜȍƪŀΦ ¦ŘŀƱƻ ǎƛť ǇǊȊȅōƭƛȍȅŏ ƴƛŜ ǘȅƭƪƻ ǇƻŘǎǘŀǿƻǿŜ ǿƛŀŘƻƳƻǏŎƛ ƻ tej 

ǇƛťƪƴŜƧ ƎƽǊȊŜ ŀƭŜ ǘŀƪȍŜ ǇƻƪŀȊŀŏ ŎƻǏΣ ŎȊŜƎƻ ǇǊȊŜŎƛťǘƴȅ ȊƧŀŘŀŎȊ ŎƘƭŜōŀ ƴƛŜ ƧŜǎǘ ǿ 

ǎǘŀƴƛŜ ȊƻōŀŎȊȅŏ ǇǊȊŜȊ ŎŀƱŜ ǎǿƻƧŜ ȍȅŎƛŜΦ  
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YƻƭŜƧƴŊ ōŀǊŘȊƻ ǿŀȍƴŊ ƛƳǇǊŜȊŊ ōȅƱ ŦƛƴŀƱ ƪƻƴƪǳǊǎƽǿ ŜƪƻƭƻƎƛŎȊƴȅŎƘ ƻǊƎŀƴƛȊƻǿŀƴȅŎƘ 

ƻŘ ǿƛŜƭǳ Ƨǳȍ ƭŀǘ ǇǊȊŜȊ ½ǿƛŊȊŜƪ DƳƛƴ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŎƘΦ 5Ȋƛťƪƛ ǘŀƪƛƳ ǿƱŀǏƴƛŜ ŘȊƛŀƱŀƴƛƻƳ 

ƴŀǎȊŀ ƳƱƻŘȊƛŜȍ Ƴŀ ƻƪŀȊƧť ǇƻȊƴŀŏ ǘŀƧƴƛƪƛ ȊǿƛŊȊŀƴŜ Ȋ ǎŜƎǊŜƎŀŎƧŊ ƻŘǇŀŘƽǿΣ Ȋ ƛŎƘ 

ǳǘȅƭƛȊŀŎƧŊ ƛ ǇƻǿǘƽǊƴȅƳ ǿȅƪƻǊȊȅǎǘŀƴƛŜƳΦ bŀ ǇŜǿƴƻ ǿƛŜŘȊŀ ǘŀ ǿȊƳƻŎƴƛ ƛŎƘ ŘȊƛŀƱŀƴƛŀ 

na rzecz ochrony przyrody. 

bƛŜ ƳƴƛŜƧ ǿŀȍƴȅƳ ƧŜǎǘ ȊŀǎȊŎȊŜǇƛŜƴƛŜ ǿǏǊƽŘ ƳƱƻŘȅŎƘ ƭǳŘȊƛ ōŀƪŎȅƭŀ ƪǊŀƧƻȊƴŀǿǎǘǿŀ ƛ 

ǘǳǊȅǎǘȅƪƛΦ ¢ŀƪŊ ǿƱŀǏƴƛŜ ƛƳǇǊŜȊŊ ƧŜǎǘ ōŜȊ ǿŊǘǇƛŜƴƛŀ ǇǊƻƧŜƪǘ aƻƧŀ aŀƱŀ hƧŎȊȅȊƴŀΦ 

¢ȅƳ ǊŀȊŜƳ ǇƻŘǎǳƳƻǿŀƴƛŜ ŀƪŎƧƛ ƳƛŀƱƻ ƳƛŜƧǎŎŜ ǿ ǇŀǊƪǳ ǇǊȊȅǇŀƱŀŎƻǿȅƳ ǿ 

Bukowcu. 

PoƴƛŜǿŀȍ ƴƛŜ ȊŀǿǎȊŜ ŀōȅ ǇƻȊƴŀŏ ŎƻǏ ƴƻǿŜƎƻ ǘǊȊŜōŀ ǿȅǊǳǎȊŀŏ ǿ ǘŜǊŜn, ciekawym 

ƻƪŀȊŀƱƻ ǎƛť ǎǇƻǘƪŀƴƛŜ ǿ YǎƛŊȍƴƛŎȅ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŜƧ ǇƻǏǿƛťŎƻƴŜ мллл-leciu nazwy rzeki 

.ƽōǊΦ 

ÀȅŎȊť ƳƛƱŜƧ ƭŜƪǘǳǊȅΦ 

YǊȊȅǎȊǘƻŦ ¢ťŎȊŀ  
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Czyste Karkonosze 

²ȅŘŀƧŜ ǎƛťΣ ȍŜ ǎƱƻǿŀ ȊŀǿŀǊǘŜ ǿ ǘȅǘǳƭŜ ǎŊ ƻŎȊȅǿƛǎǘŜ ƛ ȊǊƻȊǳƳƛŀƱŜ. Tak jednak nie 

ƧŜǎǘΦ tǊȊȅƴŀƧƳƴƛŜƧ ƴƛŜ Řƻ ƪƻƵŎŀΦ /ȊȅǎǘŜ YŀǊƪƻƴƻǎȊŜ ǘƻ ƛŘŜŀƱ Řƻ ƪǘƽǊŜƎƻ ŘŊȍȅƳȅΦ .ƻΣ 

ƴƛŜǎǘŜǘȅ ȊŀǿǎȊŜ ȊƴŀƧŘȊƛŜ ǎƛť ƪǘƻǏΣ ƪǘƻ ƴƛŜ ǊƻȊǳƳƛŜ ǘŜƧ ƛŘŜƛΦ ²ȅŘŀƧŜ Ƴǳ ǎƛť ōƻǿƛŜƳΣ 

ȍŜ ǘƻ ǘŀƪƛ ƪŀǇǊȅǎΣ ȊŀŎƘŎƛŀƴƪŀΦ ²ȅǎǘŀǊŎȊȅ ǇǊȊŜŎƛŜȍ ȊŀƧǊȊŜŏ Řƻ ǇƛŜǊǿǎȊŜƎƻ ƭepszego 

ȊŀƎŀƧƴƛƪŀΦ ¢ƻ Ŏƻ ǘŀƳ ȊƻōŀŎȊȅƳȅ ȊŀǇǊȊŜŎȊŀ ȊŘǊƻǿŜƳǳ ǊƻȊǎŊŘƪƻǿƛΦ WŜǎǘ ǘƻ ȊǳǇŜƱƴƛŜ 

ƴƛŜȊǊƻȊǳƳƛŀƱŜ ȊǿƱŀǎȊŎȊŀΣ ȍŜ ǿǎȊȅǎŎȅ ǇƱŀŎƛƳȅ Ȋŀ ǿȅǿƽȊ ǏƳƛŜŎƛΦ h Ŏƻ ǿƛťŎ ŎƘƻŘȊƛΦ 

5ƭŀŎȊŜƎƻ ǎŊ ǘŀŎȅΣ ƪǘƽǊȊȅ ƴƛŜ ŘōŀƧŊ ƻ ǏǊƻŘƻǿƛǎƪƻ ƴŀǘǳǊŀƭƴŜΦ bƛŜ ǎȊŀƴǳƧŊ ǘŜƎƻ Ŏƻ 

mamy.  

 

WyŘŀƧŜ ǎƛťΣ ȍŜ ǇǊȊȅŎȊȅƴŊ ǘŀƪƛŜƎƻ ȊŀŎƘƻǿŀƴƛŀ ƧŜǎǘ ǇǊȊŜŘŜ ǿǎȊȅǎǘƪƛƳ ƴƛŜǿƛŜŘȊŀ ƛ 

ōǊŀƪ ȊŘǊƻǿŜƎƻ ǊƻȊǎŊŘƪǳΦ !ōȅ ƻƎǊŀƴƛŎȊȅŏΣ ŎȊȅ ǿǊťŎȊ ȊƭƛƪǿƛŘƻǿŀŏ ǘŀƪƛŜ ǎȅǘǳŀŎƧŜΣ 

ǇƻŘŜƧƳƻǿŀƴŜ ǎŊ ƭƛŎȊƴŜ ŀƪŎƧŜ ŜŘǳƪŀŎȅƧƴŜΦ hŎȊȅǿƛǏŎƛŜ ŘȊƛŀƱŀƴƛŀ ǘŀƪƛŜ ǇǊƻǿŀŘȊƻƴŜ ǎŊ 

bez przerwy, przez caƱȅ ǊƻƪΦ ²ȅŘŀƧŜ ǎƛťΣ ȍŜ ŘȊƛǎƛŀƧ ǿǎȊȅǎŎȅ ƴƛŜ ǘȅƭƪƻ ǊƻȊǳƳƛŜƧŊ 

ŎŜƭƻǿƻǏŏ ǇƻŘŜƧƳƻǿŀƴƛŀ ǘŀƪƛŎƘ ŘȊƛŀƱŀƵ ŀƭŜ ǘŀƪȍŜ ǿ ƴƛŎƘ ǳŎȊŜǎǘƴƛŎȊŊΦ tƻǿƻƭƛ ǎǘŀƧŜ 

ǎƛť ǘƻ ƴƻǊƳŊΦ .ŀΣ ǎǘŀƧŜ ǎƛť ǘƻ ƳƻŘƴŜΦ /ƻǊŀȊ ǿƛťŎŜƧ ƻǎƽō ƧŜǎǘ ŘǳƳƴȅŎƘ ƳƻƎŊŎ 

ǇǊȊȅŎȊȅƴƛŏ ǎƛť Řƻ ǇƻǇǊŀǿȅ ǎǘŀƴǳ ǏǊƻŘƻǿƛǎƪŀ ǿ ƧŀƪƛƳ ȍȅƧŜƳȅΦ bƛŎ ǿƛťŎ ŘȊƛǿƴŜƎƻΣ ȍŜ 

ŘȊƛŀƱŀƴƛŀ ǇǊƻƳǳƧŊŎŜ ŜƪƻƭƻƎƛťΣ ǇǊƻǿŀŘȊƻƴŜ ǎŊ ǿǏǊƽŘ ŘȊƛŜŎƛΦ .ƻ ǿƱŀǏƴƛŜ ƻŘ ǘŜƎƻ 

ƧŀƪƛŎƘ ƴŀǿȅƪƽǿ ƴŀōƛƻǊŊ ƴŀƧƳƱƻŘǎƛ ȊŀƭŜȍȅ ƛŎƘ ǇƽȋƴƛŜƧǎȊŜ ǇƻŘŜƧǏŎƛŜ Řƻ ƻǘŀŎȊŀƧŊŎŜƎƻ 

ƴŀǎ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ ǏǿƛŀǘŀΦ ¢ƻ ǿƱŀǏƴƛŜ ŘȊƛŜŎƛΣ ƪǘƽǊŜ ŘƻǇƛŜǊƻ ǿŎƘƻŘȊŊ ǿ ŘƻƧǊȊŀƱŜ ȍȅŎƛŜΣ 

ǎǿƻƧŜ ƴŀǿȅƪƛ ǿȅƴƛŜǎƛƻƴŜ ȊŜ ǎȊƪƻƱȅ ōťŘŊ ǇǊȊŜƪŀȊȅǿŀƱȅ ƛƴƴȅƳΦ L ŘƭŀǘŜƎƻ ǿƱŀǏƴƛŜ 

ƴŀǳŎȊŀƴƛŜ ŜƪƻƭƻƎƛƛ ƧŜǎǘ ǘŀƪ ǿŀȍƴŜΦ 

¢ǳ ǇƻŘ YŀǊƪƻƴƻǎȊŀƳƛΣ ǿȅŘŀƧŜ ǎƛťΣ ƛȍ ƴŀƧǎȊŜǊǎȊȅ ǇǊƻƎǊŀƳ ŜŘǳƪŀŎƧƛ  ŜƪƻƭƻƎƛŎȊƴŜƧ 

ǇǊƻǿŀŘȊƻƴȅ ƧŜǎǘ ǇǊȊŜȊ ½ǿƛŊȊŜƪ DƳƛƴ YŀǊƪƻƴƻǎkich - ƛƴǎǘȅǘǳŎƧťΣ ƪǘƽǊŀ ƻŘ ǿƛŜƭǳ ƭŀǘ 

ǎǘŀǊŀ ǎƛťΣ ǇƻǇǊȊŜȊ ǊƽȍƴŜƎƻ ǊƻŘȊŀƧǳ ŘȊƛŀƱŀƴƛŀ ǇǊƻƳƻǿŀŏ ȊŀǎŀŘȅ ƻŎƘǊƻƴȅ ǏǊƻŘƻǿƛǎƪŀ 

ǿǏǊƽŘ ƴŀƧƳƱƻŘǎȊȅŎƘΦ !Σ ǘǊȊŜōŀ ǇǊȊȅȊƴŀŏΣ ŘȊƛŀƱŀƴƛŀ ǘŀƪƛŜ ǿŎŀƭŜ ƴƛŜ ƴŀƭŜȍŊ Řƻ ƱŀǘǿȅŎƘ 

ǿ ǊŜŀƭƛȊŀŎƧƛΦ bƛŜƧŜŘƴŀ ƛƴǎǘȅǘǳŎƧŀ ȊŀǎǘŀƴŀǿƛŀƱŀ ǎƛť Ƨŀƪ ǘŜƎƻ ŘƻƪƻƴŀŏΣ ƧŀƪƛŜ ƴŀƭŜȍȅ 

ǇƻŘƧŊŏ ƪǊƻƪƛ ōȅ ǇǊȊŜƪƻƴŀŏ Řƻ ǘŀƪƛŎƘ ǿƱŀǏƴƛŜ ŘȊƛŀƱŀƵΦ L Ƨŀƪ ǿǇƱȅƴŊŏ ƴŀ ŘȊƛŜŎƛ ōȅ 

ȊƳƛŜƴƛŀƱȅ ǎǿƻƧŜ ǇǊȊȅȊǿȅŎȊŀƧŜƴƛŀ ǿȊƎƭťŘŜƳ ǏǊƻŘƻǿƛǎƪŀ ǿȅƴƛŜǎƛƻƴŜ Ȋ ŘƻƳƽǿΦ bƛŜ 

ƧŜǎǘ ǘƻ ǿŎŀƭŜ ǘŀƪƛŜ ƱŀǘǿŜΦ /ȊŀǎŀƳƛ Ƴŀ ǎƛť ǿǊŀȍŜƴƛŜΣ ȍŜ ƧŜǎǘ ǘƻ ǿǊťŎȊ ƴƛŜwykonalne.  
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hƪŀȊǳƧŜ ǎƛť ƧŜŘƴŀƪΣ ȍŜ ŘȊƛŀƱŀƴƛŀΣ ƻŘ ƭŀǘ ǇƻŘŜƧƳƻǿŀƴŜ ǇǊȊŜȊ ½ǿƛŊȊŜƪ DƳƛƴ 

YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŎƘΣ ǇǊȊȅƴƻǎȊŊ ǇƻȊȅǘȅǿƴŜ ǊŜȊǳƭǘŀǘȅΦ ½ǿƛŊȊŜƪ ǇƻƱƻȍȅƱ ǿ ǎǿƻƛŎƘ ŘȊƛŀƱŀƴƛŀŎƘ 

ƴŀŎƛǎƪ ƴŀ ǿȅŎƘƻǿŀƴƛŜ ŘȊƛŜŎƛΣ ƴŀ ǳǏǿƛŀŘƻƳƛŜƴƛŜ ƛŎƘΣ ƴƛŜ ƻ ǿŀȍƴƻǏŎƛ ƛ ǎƱǳǎȊƴƻǏŎƛ 

sprawy (co jest oczywiste) ale na wytworzenie u nich potrzeby dbania o 

ǏǊƻŘƻǿƛǎƪƻΣ ƴŀ ǇǊȊŜƪƻƴŀƴƛǳ ƛŎƘΣ ȍŜ ǘŀƪƛŜ ǇƻǎǘťǇƻǿŀƴƛŜ ƧŜǎǘ ǊȊŜŎȊŊ ƴŀǘǳǊŀƭƴŊΦ Wŀƪ 

ƧŜŘƴŀƪ ƻǎƛŊƎƴŊŏ ȊŀƳƛŜǊȊƻƴŜ ŎŜƭŜ ōŜȊ ǿȅƳǳǎȊŀƴƛŀ ŎȊŜƎƻǏ ŎȊȅ ǿǊťŎȊ ȊƳǳǎȊŀƴƛŀ Řƻ 

ŎȊŜƎƻǏΦ wŜŎŜǇǘŀ ƧŜǎǘ ǇǊƻǎǘŀΦ ²ȅǎǘŀǊŎȊȅ ƻŘǇƻǿƛŜŘƴƛƻ ǳƱƻȍȅŏ ǇǊƻƎǊŀƳȅ ǇƻƭŜƎŀƧŊŎŜ 

ƴŀ ȊŀōŀǿƛŜ ǿ ŜƪƻƭƻƎƛťΦ 5ƭŀǘŜƎƻ ǘŜȍ ½ǿƛŊȊŜƪ DƳƛƴ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŎƘ ǊƻƪǊƻŎȊƴƛŜ ƻƎƱŀǎȊŀ 

ǿ ǎȊƪƻƱŀŎƘ ǊƽȍƴŜƎƻ ǊƻŘȊŀƧǳ ƪƻƴƪǳǊǎȅΦ L ǘŀƪ ƪƻƴƪǳǊǎ ǇƭŀǎǘȅŎȊƴȅ α/ȊȅǎǘŜ YŀǊƪƻƴƻǎȊŜέ 

ƻǊƎŀƴƛȊƻǿŀƴȅ ƧŜǎǘ Ƨǳȍ Ǉƻ ǊŀȊ ··LLΣ ƪƻƴƪǳǊǎ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŎȊƴȅ αhǎƻōƭƛǿƻǏŎƛ ǇǊȊȅǊƻŘȅ 

YŀǊƪƻƴƻǎȊȅέ Ǉƻ ǊŀȊ ±LLL ŀ ƪƻƴƪǳǊǎ α½ōƛŜǊŀƳȅ ȊǳȍȅǘŜ ōŀǘŜǊƛŜέ Ǉƻ ǊŀȊ ·LΦ 

 

WŜǏƭƛ ŎƘƻŘȊƛ ƻ ǿȅƴƛƪƛ ǘƻ ǿ ƪƻƴƪǳǊǎƛŜ α½ōƛŜǊŀƳȅ ȊǳȍȅǘŜ ōŀǘŜǊƛŜέ ǿȊƛťƱȅ ǳŘȊƛŀƱ 

ǇƭŀŎƽǿƪƛ ƻǏǿƛŀǘƻǿŜ Ȋ YƻǿŀǊΣ tƻŘƎƽǊȊȅƴŀΣ tƛŜŎƘƻǿƛŎΣ WŀƴƻǿƛŎ ²ƛŜƭƪƛŎƘΣ |ŎƛŜƎƛŜƴΣ 

YŀǊǇŀŎȊŀΣ aȅǎƱŀƪƻǿƛŎΣ {ƻǎƴƽǿƪƛΣ {ȊƪƭŀǊǎƪƛŜƧ tƻǊťōȅΣ YƻǎǘǊȊȅŎȅΣ _ƻƳƴƛŎȅΣ {ƛŜŘƭťŎƛƴŀ 

i Starej KamienicȅΦ ² ǎǳƳƛŜ ǇƻƴŀŘ ннлл ǳŎȊƴƛƽǿ ȊŜōǊŀƱƻ оуну ƪƎ ōŀǘŜǊƛƛΦ WŜǎǘ ǘƻ 

ǿǎǇŀƴƛŀƱȅ ǿȅƴƛƪΣ ȊǿƱŀǎȊŎȊŀ ƎŘȅ ǳǏǿƛŀŘƻƳƛƳȅ ǎƻōƛŜΣ ȍŜ ƻ ǇǊŀǿƛŜ п ǘƻƴȅ ƳƴƛŜƧ ǘŀƪ 
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ǎȊƪƻŘƭƛǿȅŎƘ ƻŘǇŀŘƽǿ ǘǊŀŦƛƱƻ Řƻ ǏǊƻŘƻǿƛǎƪŀΦ ½ƻǎǘŀƱȅ ƻƴŜ ƻŘ ǊŀȊǳ ȊŀōŜȊǇƛŜŎȊƻƴŜ ƛ 

przekazane do utylizacji. Najlepszy ǿȅƴƛƪ ƻǎƛŊƎƴťƭƛ ǘǳǘŀƧ ǳŎȊƴƛƻǿƛŜ ȊŜ {ȊƪƻƱȅ 

tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ bǊ о ǿ YƻǿŀǊŀŎƘΣ ǘǳȍ Ȋŀ ƴƛƳƛ ǳǇƭŀǎƻǿŀƭƛ ǎƛť ǳŎȊƴƛƻǿƛŜ ȊŜ {ȊƪƻƱȅ 

tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ ǿ tƻŘƎƽǊȊȅƴƛŜ ƛ ŘȊƛŜŎƛ Ȋ tǊȊŜŘǎȊƪƻƭŀ {ŀƳƻǊȊŊŘƻǿŜƎƻ ƴǊ м ǿ 

tƛŜŎƘƻǿƛŎŀŎƘΦ ²ǎȊȅǎǘƪƛŜ ǿȅǊƽȍƴƛƻƴŜ ǇƭŀŎƽǿƪƛ όƱŊŎȊƴƛŜ уύ ƻǘǊȊȅƳŀƱȅ ƴagrody 

finansowe. 

² ƪƻƴƪǳǊǎƛŜ ǇƭŀǎǘȅŎȊƴȅƳ α/ȊȅǎǘŜ YŀǊƪƻƴƻǎȊŜέ ǿǇƱȅƴťƱƻ ŀȍ ртн ǇǊŀŎŜ ƻŘ ǳŎȊƴƛƽǿ 

ǊŜǇǊŜȊŜƴǘǳƧŊŎȅŎƘ оу ǇƭŀŎƽǿŜƪ ƻǏǿƛŀǘƻǿȅŎƘ Ȋ ǘŜǊŜƴǳ ƎƳƛƴ tƻǿƛŀǘǳ 

WŜƭŜƴƛƻƎƽǊǎƪƛŜƎƻΦ ½Ŝ ǿȊƎƭťŘǳ ƴŀ ǘŀƪ ŘǳȍŊ ƛƭƻǏŏ ȊƎƱƻǎȊƻƴȅŎƘ ǇǊŀŎΣ ŀ ǘǊȊŜōŀ ǿƛŜŘȊƛŜŏΣ 

ȍŜ ƴŀƧƳƴƛŜƧǎȊŜ Ȋ ƴƛŎƘ ƳƛŀƱȅ ŦƻǊƳŀǘ !оΣ ƧǳǊȅ ǿȅōǊŀƱƻ нон ǇǊŀŎŜΣ ƪǘƽǊŜ ȊƻǎǘŀƱȅ 

ȊŀƪǿŀƭƛŦƛƪƻǿŀƴŜ Řƻ ǿȅǎǘŀǿȅ ƪƻƴƪǳǊǎƻǿŜƧΦ ²ȅƱƻƴƛƻƴŜ ǿ ǘŜƴ ǎǇƻǎƽō ǇǊŀŎŜ 

ǇƻŘȊƛŜƭƻƴƻ ƴŀ ƪŀǘŜƎƻǊƛŜ ǿƛŜƪƻǿŜ ƛ Ȋ ǇƻǏǊƽŘ ƴƛŎƘ ǿȅƱƻƴƛƻƴƻ ȊǿȅŎƛťȊŎƽǿΦ  

Oto oficjalne wyniki konkursu: 

Kategoria wiekowa - prȊŜŘǎȊƪƻƭŜΣ ƪƭŀǎŀ αлέ  

I miejsce ς {ȊȅƳƻƴ {ȊǳǎȊƪƛŜǿƛŎȊ Ȋ tǊȊŜŘǎȊƪƻƭŀ {ŀƳƻǊȊŊŘƻǿŜƎƻ bǊ м ǿ 

Piechowicach  

II miejsce - !ƴƛŀ {ǳǊƳŀ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {ȊƪƽƱ Ȋ hŘŘȊƛŀƱŀƳƛ LƴǘŜƎǊŀŎȅƧƴȅƳƛ ǿ _ƻƳƴƛŎȅ  

III miejsce- aƻƴƛƪŀ CƛƭƛǇƛŀƪ ȊŜ {ȊƪƻƱȅ tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ ǿ ²ƻƧŎƛŜǎȊȅŎŀŎƘ 

 

Kategoria wiekowa ς ǎȊƪƻƱŀ ǇƻŘǎǘŀǿƻǿŀ ƪƭΦ L-III  

I miejsce ς Wǳƭƛŀ YƻƱƻŘȊƛŜƧǎƪŀ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {ȊƪƽƱ ǿ YŀǊǇŀŎȊǳ 

II miejsce ς aƛƭŜƴŀ tŀōƛǏ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {Ȋƪƻƭƴƻ-tǊȊŜŘǎȊƪƻƭƴŜƎƻ ǿ aƛƱƪƻǿƛŜ 

III miejsce ς _ǳŎƧŀ DǊȅǎȊƪƻ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {ȊƪƽƱ ǿ YŀǊǇŀŎȊǳ  

 

Kategoria wiekowa ς ǎȊƪƻƱŀ Ǉodstawowa kl. IV-VI 

 

I miejsce ς 5ƻƳƛƴƛƪŀ tŜǊƱƻǿǎƪŀ ȊŜ {ȊƪƻƱȅ tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ bǊ о ǿ YƻǿŀǊŀŎƘ 

II miejsce ς bŀǘŀƭƛŀ aǊƽȊ ȊŜ {ȊƪƻƱȅ tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ bǊ о ǿ YƻǿŀǊŀŎƘ 

III miejsce ς wƻƳŀ .ǊŜƧǿƻ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {ȊƪƽƱ ǿ WŀƴƻǿƛŎŀŎƘ ²ƛŜƭƪƛŎƘ 

 

Kategoria wiekowa ς gimnazjum 

 

I miejsce ς YŀǘŀǊȊȅƴŀ WťŎȊƳƛŜƴƛŀƪ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {ȊƪƽƱ hƎƽƭƴƻƪǎȊǘŀƱŎŊŎȅŎƘ ǿ YƻǿŀǊŀŎƘ 

II miejsce ς YŀƳƛƭŀ wȅƪŀŎȊŜǿǎƪŀ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {ȊƪƽƱ ǿ YŀǊǇŀŎȊǳ 
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III miejsce ς YŀǊƻƭƛƴŀ ²ƻƱŎȊȅƵǎƪŀ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {ȊƪƽƱ ǿ WŜȍƻǿƛŜ {ǳŘŜŎƪƛƳ 

 

Kategoria wiekowa ς ǎȊƪƻƱŀ ǇƻƴŀŘƎƛƳƴŀȊƧŀƭƴŀ 

 

I miejsce ς YŀƳƛƭ tŀǘŀǘȅƴ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ tƭŀŎƽǿŜƪ wŜǎƻŎƧŀƭƛȊŀŎȅƧƴƻ-Wychowawczych w 

{ȊƪƭŀǊǎƪƛŜƧ tƻǊŊōƛŜ 

II miejsce ς 5Ŝƴƛǎ aǳǎƛŀƱ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ tƭŀŎƽǿŜƪ wŜǎƻŎƧŀƭƛȊŀŎȅƧƴƻ-Wychowawczych w 

{ȊƪƭŀǊǎƪƛŜƧ tƻǊťōƛŜ 

III miejsce ς YŀǊƻƭƛƴŀ Wŀƪƽōƻǿǎƪŀ Ȋ ²ŀǊǎȊǘŀǘƽǿ ¢ŜǊŀǇƛƛ ½ŀƧťŎiowej w Kowarach  

 

 
 

WŜǏƭƛ ŎƘƻŘȊƛ ƻ ƪƻƴƪǳǊǎ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŎȊƴȅ αhǎƻōƭƛǿƻǏŎƛ ǇǊȊȅǊƻŘȅ YŀǊƪƻƴƻǎȊȅέ ǘƻ ǿŜŘƱǳƎ 

ǊŜƎǳƭŀƳƛƴǳ ƧŜƎƻ ŎŜƭŜƳ ōȅƱƻ ǇƻŘƴƻǎȊŜƴƛŜ ǏǿƛŀŘƻƳƻǏŎƛ ŜƪƻƭƻƎƛŎȊƴŜƧ ǿǏǊƽŘ 

ƴŀƧƳƱƻŘǎȊŜƧ ŎȊťǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊŜƵǎǘǿŀΤ ǇƻōǳŘȊŜƴƛŜ ŘȊƛŜŎƛ ƛ ƳƱƻŘȊƛŜȍȅ Řƻ ŘȊƛŀƱŀƴƛŀ ƴŀ 

rzeŎȊ ƻŎƘǊƻƴȅ ǏǊƻŘƻǿƛǎƪŀΤ ȊƎƱťōƛŜƴƛŜ ǿƛŜŘȊȅ ƴŀ ǘŜƳŀǘ ƻōǎȊŀǊƽǿ ŎƘǊƻƴƛƻƴȅŎƘ 

wŜƎƛƻƴǳ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŜƎƻΤ ǇǊƻǇŀƎƻǿŀƴƛŜ ǿǏǊƽŘ ƳƱƻŘȅŎƘ ƭǳŘȊƛ ǎȊǘǳƪƛ ŦƻǘƻƎǊŀŦƻǿŀƴƛŀΣ 

Ƨŀƪƻ ƧŜŘƴŜƧ Ȋ ŦƻǊƳ ŀǊǘȅǎǘȅŎȊƴŜƎƻ ǿȅǊŀȊǳΣ ŀ ƧŜŘƴƻŎȊŜǏƴƛŜ ƧŜŘƴŜƎƻ Ȋ ƴŀƧƭŜǇǎȊȅŎƘ 

ǏǊƻŘƪƽǿ ƪƻƳǳƴƛƪŀŎƧƛ ƳƛťŘȊȅƭǳdzkiej; znajdowanie magicznych miejsc i 

ǇƻŘƪǊŜǏƭŜƴƛŜ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊǳ ǇǊȊȅǊƻŘȅ YŀǊƪƻƴƻǎȊȅΤ ȊŀŎƘťŎŜƴƛŜ Řƻ ƻŘƪǊȅǿŀƴƛŀ ƴŀ ƴƻǿƻ 

miejsc powszechnie znanych i poznanie indywidualnego spojrzenia na Karkonosze. 

¢ŀƪ ƴŀǇǊŀǿŘť ŎƘƻŘȊƛƱƻ ƻ ǘƻ ōȅ ŘȊƛŜŎƛ ǇƻǇǊȊŜȊ Ȋŀōŀǿť ƛ ǇǊȊŜōywanie w terenie 

ǇƻȊƴŀƱȅ Ǉƛťƪƴƻ ƻǘŀŎȊŀƧŊŎŜƎƻ ƧŜ Ǐǿƛŀǘŀ ƛ ŎȊŜƎƻǏ ǎƛť ƴŀǳŎȊȅƱȅΣ ŀ ƻǎƛŊƎƴƛťǘŊ ǿƛŜŘȊŊ 

ǇƻŘȊƛŜƭƛƱȅ ǎƛť Ȋ ƛƴƴȅƳƛΦ  
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bŀ ǘŜƴ ƪƻƴƪǳǊǎ ǿǇƱȅƴťƱƻ мсл ŦƻǘƻƎǊŀŦƛƛΣ Ȋ ƪǘƽǊȅŎƘ мнт ǿȅŘǊǳƪƻǿŀƴƻ ǿ ŦƻǊƳŀŎƛŜ !п 

i zaprezentowano je na wystawie. Oto oficjalne wyniki konkursu: 

 

Kategoria wiekowa ς ǎȊƪƻƱŀ ǇƻŘǎǘŀǿƻǿŀ ƪƭΦ L-III 

 

I miejsce ς Wŀƪǳō aƛŎƪŀ ȊŜ {ȊƪƻƱȅ tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ ǿ {ƻǎƴƽǿŎŜ Ȋŀ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛť ǇǘΦ α[ŜǏƴŀ 

ŎƘŀǘƪŀ ǿ {ǘŀƴƛǎȊƻǿƛŜέ 

II miejsce ς Iŀƴƴŀ ¦ǊƻŘŀ ȊŜ {ȊƪƻƱȅ tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ ǿ YƻǎǘǊȊȅŎȅ Ȋŀ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛť ǇǘΦ 

α{ƪŀƭƴƛƪέ 

III miejsce ς aŀŎƛŜƧ aŀŎƪƛŜǿƛŎȊ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {ȊƪƽƱ ǿ WŜȍƻǿƛŜ {ǳŘŜŎƪƛƳ Ȋŀ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛť 

ǇǘΦ α{ƳŀƪƻƱȅƪƛ ǇƽȋƴŊ ƧŜǎƛŜƴƛŊέ 

 

Kategoria wiekowa ς ǎȊƪƻƱŀ ǇƻŘǎǘŀǿƻǿŀ ƪƭΦ L±-VI 

 

I miejsce ς bƛƴŀ DƛŜǊǳǎȊŎȊŀƪ Ȋ bƛŜǇǳōƭƛŎȊƴŜƧ {ȊƪƻƱȅ tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ тлт ǿ YŀǊǇŀŎȊǳ Ȋŀ 

ŦƻǘƻƎǊŀŦƛť ǇǘΦ αYŀǊƪƻƴƻǎȊŜ ǎǇƻǿƛǘŜ ƳƎƱŊέ 

II miejsce ς Wǳƭƛŀ DƽǊŜŎƪŀ Ȋ bƛŜǇǳōƭƛŎȊƴŜƧ {ȊƪƻƱȅ tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ тлт ǿ YŀǊǇŀŎȊǳ Ȋŀ 

ŦƻǘƻƎǊŀŦƛť ǇǘΦ α{ǘǊǳƳȅƪŀ ǎȊƳŜǊέ 

III miejsce ς CƛƭƛǇ |ƭƛǿƛƵǎƪƛ ȊŜ {ȊƪƻƱȅ tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ bǊ м ǿ YƻǿŀǊŀŎƘ Ȋŀ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛť ǇǘΦ 

αCŀǎŎȅƴǳƧŊŎȅ ǇƻƳƴƛƪ ǇǊȊȅǊƻŘȅέ 
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Kategoria wiekowa ς gimnazjum 

 

I miejsce ς bƛŎƻƭŜǘǘŀ aŀǊŎŜƴƛǳƪ Ȋ DƛƳƴŀȊƧǳƳ ǿ tƛŜŎƘƻǿƛŎŀŎƘ Ȋŀ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛť ǇǘΦ 

αYƻǊȊŜƵ ŘǊȊŜǿŀέ 

II miejsce ς YŀŎǇŜǊ DŀƧ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {ȊƪƽƱ ǿ WŜȍƻǿƛŜ {ǳŘŜŎƪƛƳ Ȋŀ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛť ǇǘΦ 

α²ƛŜŎȊƻǊƴŜ ƛƳǇǊŜǎƧŜέ 

III miejsce ς 5ŀƴƛŜƭ ²ƽƧǘƻǿƛŎȊ z Gimnazjum w Piechowicach za fotografie pt. 

αYǊƻƪǳǎέ 

 

 
 

Kategoria wiekowa ς ǎȊƪƻƱŀ ǇƻƴŀŘƎƛƳƴŀȊƧŀƭƴŀ 

 

I miejsce ς !ƭŜƪǎŀƴŘǊŀ ²ƛŊŎŜƪ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {ȊƪƽƱ hƎƽƭƴƻƪǎȊǘŀƱŎŊŎȅŎƘ ǿ YƻǿŀǊŀŎƘ Ȋŀ 

ŦƻǘƻƎǊŀŦƛť ǇǘΦ α|ƴƛŜȍƪŀέ 

II miejsce ς tŀǘǊȅƪ wƻǎƛŀƪ Ȋ ½ŜǎǇƻƱǳ {ȊƪƽƱ hƎƽƭƴƻƪǎȊǘŀƱŎŊŎȅŎƘ ǿ YƻǿŀǊŀŎƘ Ȋŀ 

ŦƻǘƻƎǊŀŦƛť ǇǘΦ α²ƻŘƻǎǇŀŘέ 

III miejsce ς tŀǘǊȅƪ _ŀȊŀƴƻǿǎƪƛ Ȋ ²ŀǊǎȊǘŀǘƽǿ ǘŜǊŀǇƛƛ ȊŀƧťŎƛƻǿŜƧ ǿ YƻǿŀǊŀŎƘ Ȋŀ 

ŦƻǘƻƎǊŀŦƛť ǇǘΦ αtƻǎǘŀŏ ƪŀǊƪƻƴƻǎƪŀ - YǊƽƭƻǿŀ |ƴƛŜƎǳέΦ 

 

tƻƴƛŜǿŀȍ ǿ ǇǊȊŜŘǎǘŀǿƛƻƴȅŎƘ ǇǊȊŜȊ ǳŎȊƴƛƽǿ ǇǊŀŎŀŎƘ ǿƛŘŀŏ ōȅƱƻ Ƨŀƪ ǿiele trudu ich 

ǘƻ ƪƻǎȊǘƻǿŀƱƻ   ƴŀƎǊƻŘȅ ǇǊȊȅƎƻǘƻǿŀƴŜ Řƭŀ ƴƛŎƘ ōȅƱȅ ŀŘŜƪǿŀǘƴŜ Řƻ ǿƱƻȍƻƴŜƎƻ 

ǿȅǎƛƱƪǳΦ 5ƻŘŀǘƪƻǿƻ ŘȊƛŜŎƛ ǿȊƛťƱȅ ǳŘȊƛŀƱ ǿ ǇǊȊȅƎƻǘƻǿŀƴȅƳ ǇǊȊŜȊ 5ƻƭƴƻǏƭŊǎƪƛ ½ŜǎǇƽƱ 

tŀǊƪƽǿ YǊŀƧƻōǊŀȊƻǿȅŎƘ ƪƻƴƪǳǊǎƛŜ ǇƭŀǎǘȅŎȊƴȅƳ ǇǘΦ αtƻȊŘǊƻǿƛŜƴƛŀ Ȋ ǇŀǊƪƽǿ 

ƪǊŀƧƻōǊŀȊƻǿȅŎƘέΦ ¢ǳǘŀƧ L ƳƛŜƧǎŎŜ ǇǊȊȅǇŀŘƱƻ aŀǊȅƭƛ WƻƵŎŀ ȊŜ {ȊƪƻƱȅ tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ ǿ 
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DƳƛƴƴȅƳ ½ŜǎǇƻƭŜ {ȊƪƽƱ ǿ WŀƴƻǿƛŎŀŎƘ ²ƛŜƭƪƛŎƘΣ LL ƳƛŜƧǎŎŜ ȊŘƻōȅƱŀ YŀǊƻƭƛƴŀ 

²ƻǊƻǘƴƛƪ ȊŜ {ȊƪƻƱȅ tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ bǊ у ǿ WŜƭŜƴƛŜƧ DƽǊȊŜΣ ŀ ǘǊȊŜŎƛƳ ƳƛŜƧǎŎŜƳ ƳƻȍŜ 

ǎƛť ǇƻǎȊŎȊȅŎƛŏ hƭƛǿƛŀ tǊǳǏ ȊŜ {ȊƪƻƱȅ tƻŘǎǘŀǿƻǿŜƧ bǊ мм ǿ WŜƭŜƴƛŜƧ DƽǊȊŜΦ 

 

hŎȊȅǿƛǏŎƛŜ ǿǎȊȅǎǘƪƛŜ ǇǊȊŜŘǎǘŀǿƛƻƴŜ ǇƻǿȅȍŜƧ ƪƻƴƪǳǊǎȅ ǘǊǿŀƱȅ Řǳȍƻ ǿŎȊŜǏƴƛŜƧ ƴƛȍ 

ŘȊƛǎƛŜƧǎȊȅ ŦƛƴŀƱΦ 5ȊƛǎƛŜƧǎȊŜ ǎǇƻǘƪŀƴƛŜ ȊƻǎǘŀƱƻ ǇǊȊȅƎƻǘƻǿŀƴŜ Ƨŀƪƻ ǿƛŜƭƪŀ ȊŀōŀǿŀΣ ōƻ ƻ 

ǘƻ ǿ ǘȅƳ ǿǎȊȅǎǘƪƛƳ ŎƘƻŘȊƛΦ 5ȊƛŜŎƛ ƳǳǎȊŊ ƻŘŎȊǳŏΣ ȍŜ ƛŎƘ ǎǘŀǊŀƴƛŀ ƴƛŜ ƛŘŊ ƴŀ ƳŀǊƴŜ ƛΣ 

ȍŜ ǎŊ ƻƴŜ ǿŀǊǘŜ ƛŎƘ ȊŀŎƘƻŘǳΦ 5ƭŀǘŜƎƻ ǿƱŀǏƴƛŜ ƻǊƎŀƴƛȊŀǘƻǊȊȅ ǎǇƻǘƪŀƴƛŀ ȊŀŘōŀƭƛΣ 

ǇƻǇǊȊŜȊ ǇǊȊȅƎƻǘƻǿŀƴƛŜ ǿƛŜƭǳ ŀǘǊŀƪŎƧƛΣ ōȅ ƴƛƪǘ ǎƛť ƴƛŜ ƴǳŘȊƛƱΦ LΣ Ƨŀƪ ǎƛť ǿȅŘŀƧŜΣ ǿȅǎȊƱƻ 

ƛƳ ǘƻ ŎŀƱƪƛŜƳ ƴƛŜȋƭŜΦ ² ŘƻōǊŜƧ ȊŀōŀǿƛŜ ƴƛŜ ǇǊȊŜǎȊƪƻŘȊƛƱ ƴŀǿŜǘ ƴƛŜwielki deszczyk. 

/ƘƻŎƛŀȍ ǇƻŎȊŊǘƪƻǿƻ ƪǘƻ ƳƽƎƱ ǎŎƘƻǿŀƱ ǎƛť ǇƻŘ ƴŀƳƛƻǘŀƳƛΦ {Ʊƻƴƪƻ ƧŜŘƴŀƪ ǎȊȅōƪƻ 

ǇǊȊŜōƛƱƻ ǎƛť ǇǊȊŜȊ ŎƘƳǳǊȅ ƛ ōȅƱƻ ŎƻǊŀȊ ŎƛŜǇƭŜƧΦ 5ȊƛŜŎƛ ǎȊŀƭŀƱȅ ƴŀ ŘƳǳŎƘŀƴŜƧ 

ȊƧŜȍŘȍŀƭƴƛΣ ƪƻǊȊȅǎǘŀƱȅ Ȋ ƪǳǊǎǳƧŊŎŜƧ ŘƻǊƻȍƪƛΣ ƻŘǿŀȍƴƛŜƧǎƛ ǇǊƽōƻǿŀƭƛ ǎǿȅŎƘ ǎƛƱ ƴŀ 

dmuchanŜƧ ǏŎƛŀƴƛŜ ǿǎǇƛƴŀŎȊƪƻǿŜƧΣ ƪǘƽǊŊ ǊƻȊǎǘŀǿƛƭƛ ǊŀǘƻǿƴƛŎȅ Ȋ YŀǊƪƻƴƻǎƪƛŜƧ DǊǳǇȅ 

DhtwΦ hŎȊȅǿƛǏŎƛŜ ǿǎȊȅǎǘƪƻ ōȅƱƻ ǇƻŘ ƪƻƴǘǊƻƭŊΦ bƛŜ ƳƻƎƱƻ ǎƛť ǘǳǘŀƧ ƴƛŎ ȊƱŜƎƻ 

ǿȅŘŀǊȊȅŏΦ 

  

 
 

{ȊŎȊŜǊȊŜ ǘǊȊŜōŀ ǇǊȊȅȊƴŀŏΣ ȍŜ ƴŀƧǿƛťƪǎȊŊ ŀǘǊŀƪŎƧŊΣ Ƨŀƪ ȊǿȅƪƭŜΣ ōȅƱƻ ǎǘƻƛǎƪƻ Ȋ ǿŀǘŊ 

ŎǳƪǊƻǿŊΦ YƻƭŜƧƪŀ Řƻ ǘŜƎƻ ǎƳŀƪƻƱȅƪǳ ǳǘǊȊȅƳȅǿŀƱŀ ǎƛť ǇǊȊŜȊ ŎŀƱȅ ŦŜǎǘȅƴΦ L ȍŜōȅ 

ǿǎȊȅǎǘƪƻ ōȅƱƻ ƧŀǎƴŜΣ ƴƛŜ ōȅƱȅ ǘƻ ǎŀƳŜ ŘȊƛŜŎƛΦ 5ƻǊƻǎƱȅƳ ǘŜȍ ǎƛť ŎƻǏ ƴŀƭŜȍȅΣ ǇǊŀǿŘŀΚ 

wƽǿƴƛŜ ŘǳȍȅƳ ȊŀƛƴǘŜǊŜǎƻǿŀƴƛŜƳ ŎƛŜǎȊȅƱ ǎƛť ǇƻƪŀȊ ǘǊŜǎǳǊȅ ǇǎƽǿΦ tƻ ƧŜƎƻ ƻōŜƧǊȊŜƴƛǳ 

ŀȍ ǘǊǳŘƴƻ ǳǿƛŜǊȊȅŏΣ ȍŜ Ǉǎȅ ƳƻƎŊ ōȅŏ ŀȍ ǘŀƪ ǇƻǎƱǳǎȊƴŜΣ ōƻ ǘƻΣ ȍŜ ǎŊ ǊƻȊǳƳƴŜ ǘƻ ŦŀƪǘΦ  


